
استقلال قوی تر می شود

جلالی به تبریز 
می رود

ابوالفضــل جلالــی، مدافع چپ 
اســتقلال همراه دیگر بازیکنان 
بــه تبریــز خواهــد رفــت. جلالی 
بعــد از بازگشــت بــا تیــم ملــی 
از قطــر حتــی یــک دقیقــه هــم 
بــرای اســتقلال بــازی نکــرد و 
نتوانســت به دلیــل مصدومیت 
در ترکیــب آبی ها قــرار بگیرد. با 
توجــه به اینکــه جلالی تمرینات 
مطلوبــی را بــا اســتقلال ســپری 
نیســت  بعیــد  هیــچ   ، ه کــرد
دســت کم به عنــوان بازیکــن 
تعویضــی در ترکیــب اســتقلال 
دیــده شــود. البتــه ســاپینتو در 
روزهایــی کــه جلالی غایــب بود، 
راه حل هــای متفاوتــی را بــرای 
انتخــاب جانشــین ایــن بازیکــن 
امتحــان کــرد کــه موفقیت آمیز 
هــم بــود. بــا ایــن حال بازگشــت 
جلالــی کــه تجربــه بــازی در جام 
جهانــی را دارد، اســتقلال را تیــم 
بهتــری خواهــد کــرد و بــا حضور 
او و محبــی کــه در بــازی قبــل در 
ترکیب اســتقلال حاضر نبودند، 
اســتقلال از لحــاظ فنــی تیــم 

بهتــری خواهــد شــد.

  
حتی بعد از پایان 

مصدومیت

غلامی پشت خط 
می ماند؟

ز  هنــو مــی  غلا میــت  و مصد
برطــرف نشــده و ایــن بازیکــن 
به دلیل کشیدگی همسترینگ 
بایــد بــه تمرینــات خــاص خود 
ادامــه دهــد. گرچــه حــرف و 
حدیث هایــی هــم دربــاره دلیل 
بــازی نکــردن غلامــی بــه وجود 
آمــده امــا تحقیقــات دراین باره 
نشــان می دهــد کــه موضــوع 
آســیب دیدگی غلامــی صحــت 
دارد و ایــن بازیکــن همچنــان 
بایــد تمرینــات نــرم را انجــام 
دهــد. البتــه بازگشــت غلامــی 
بــه ترکیب اصلی اســتقلال هم 
دشــوار شــده و در روزهایــی که 
او بــرای اســتقلال بــازی نکــرد، 
مرادمنــد و یزدانــی توانســتند 
جایــگاه خــود را پــس بگیــرد. 
درســت ماننــد غلامی که فصل 
پیــش بخوبی از غیبــت اجباری 
مرادمند و غلامی اســتفاده کرد 
و توانســت بازی هــای متعددی 
درکنــار داســیلوا انجام دهد. به 
نظر می رســد این بار سرنوشت 
بــا همــان شــکل امــا بــه ضــرر 
غلامــی درحــال رقــم خــوردن 

اســت.

 
ساپینتو یامگا را 

برای فصل بعد 
می خواهد

درحالــی کــه جایــگاه ســرمربی 
برخــی  ســطه  ا بو ل  ســتقلا ا
شــایعات کمــی سســت شــده 
امــا مــرد پرتغالــی بــدون توجــه 
به ایــن جریان ســازی  ها درحال 
انجــام امــورات یومیــه خــودش 
اســت. ســاپینتو حتــی درحــال 
فراهــم کــردن مقدماتــی بــرای 
ســاختن یــک اســتقلال بهتــر 
بــرای فصــل بعــد اســت و قصد 
دارد باشــگاه را ملــزم به تمدید 
قــرارداد بــا یامــگا کنــد. درواقع 
یامــگا جــزو اولیــن بازیکنانــی 
اســت کــه در فهرســت فصــل 
بعــد ســاپینتو قــرار دارد و اگــر 
این بازیکن فرانسوی به ماندن 
در اســتقلال رضایــت دهــد، 
بدون شــک شــاهد حضــور این 
بازیکــن بــرای ســومین فصــل 
پی درپــی در اســتقلال خواهیم 
بود. یامگا قابلیت بازی در چند 
پســت را دارد. دفــاع راســت، 
هافبــک راســت و حتــی مهاجم 
کــه کمتــر بازیکنــی از چنیــن 

کیفیتــی برخــوردار اســت.

 zخبر

محمد مؤمنی

تکذیب اختلاف ساپینتو و فتح الله زاده

ماجــرای اختــاف علــی فتح اللــه زاده و ریــکاردو ســاپینتو حالا به یک ســوژه 
داغ تبدیــل شــده و هــر یــک از مســئولان باشــگاه اســتقال کــه در مقابــل 
پرسشــگران قــرار می گیرنــد، با این ماجرا مواجه می شــوند. محمد مؤمنی، 
عضــو هیــأت مدیــره باشــگاه اســتقال اولیــن نفــر از اعضای هیــأت مدیره 
اســت کــه رســماً دربــاره ایــن موضــوع اظهارنظــر کــرده و منکــر هرگونــه 

اختافی شــده اســت.

صمد مرفاوی

دلیل افت قایدی را نمی دانم

چــرا اســتقال قــدری افــت کــرده؟ چــرا مهــدی قایــدی آن بازیکــن 
همیشــگی نیســت؟ این ســؤالی اســت کــه مقابــل صمد مرفــاوی قرار 
داده شــد. پیشکســوت باشــگاه اســتقال هــم با یــک نمی دانم جواب 
این ســؤال را داد و تنها خواســتار تقویت هرچه بیشــتر اســتقال شد تا 
شــاید از ایــن بحــران نســبی خارج شــود. مرفــاوی در هر حال بــه آینده 

اســتقال امیدوار اســت.

مهدی امیرآبادی

 چرا این همه تغییرات؟

ترکیــب اســتقال ثابــت نیســت و در هــر بازی شــاهد جا بــه جایی ها و 
تغییرات تاکتیکی هســتیم. مهدی امیرآبادی، پیشکســوت اســتقال 
ایــن وضعیــت را مخاطره آمیــز می دانــد و معتقــد اســت اســتقال باید 
بــه یــک ترکیــب و هارمونــی ثابــت دســت یابد تــا شــاید در ادامه لیگ 
نتایــج مطلوبــی بــه دســت آورد. امیرآبــادی هم به بازگشــت اســتقال 

امیدوار اســت.

از کمپ آبی
5استقلال

 zگزارش
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مهــدی پاشــازاده، پیشکســوت اســتقلال، حمایــت از ســاپینتو را عاملــی مهــم درجهــت موفقیــت دوبــاره اســتقلال در لیگ برتر می داند. پاشــازاده از برخی حواشــی کــه اخیراً به وجود آمــده و تا حدی عرصــه را برای فعالیت 
ســاپینتو تنگ کرده، نگران اســت.

مهدی پاشازاده: مشکل گلزنی در استقلال باید برطرف شود

آرامش ساپینتو را به هم نزنید

 استقال در بازی با مس رفسنجان 
آن نتیجه ای که مدنظرش بود به 

دست نیاورد و درنهایت جایگاه اولی 
را از دست داد. بعد از بازی با مس 
انتقادهایی به عملکرد داور شد و 

استقالی ها معتقد بودند که داوران 
در نتیجه استقال تأثیرگذاشته اند.

تــا زمانــی کــه کمــک داور ویدیویــی در 
ورزشــگاه های مــا تعبیــه نشــود، همیــن 
آش است و همین کاسه. نمی شود بدون 
کمــک گرفتــن از ایــن تکنولــوژی انتظــار 
داشــت عدالــت در فوتبــال رعایت شــود. 
درجــام جهانــی از این تکنولوژی اســتفاده 
شــد و همــان طــور کــه دیدیــم بســیاری از 
ابهامــات در جریان بازی با تماشــای فیلم 
بازی برطرف شــد و داور توانســت تصمیم 
درست را اتخاذ کند. ما نباید از فوتبال روز 
دنیا عقب بیفتیم. اســتفاده از کمک داور 

ویدیویــی هــم منجــر بــه ایــن می شــود که 
حــق تیمــی ضایــع نشــود و هــم اینکــه 
جذابیــت فوتبال بالاتر مــی رود. امیدوارم 
فصل بعد از کمک  داور ویدیویی استفاده 
شــود تــا لااقــل صحنه هــای مشــکوک 
همیــن طــور مشــکوک باقــی نمانــد و 
همانجــا درحین مســابقه جواب ســؤالات 
داده شــود. داشــتن کمــک داور ویدیویــی 
اجتناب ناپذیر است و متأسفانه استقلال 
هــم از فقدان ایــن تکنولوژی خیلی لطمه 

خــورده اســت.
 به جز این مسأله به لحاظ فنی هم 

استقال دچار افت شده است. 
شما ریشه مشکات استقال 

را درچه می بینید که نتوانسته با 
فاصله مناسب نسبت به تیم دوم 

درصدرجدول قرار بگیرد.
خیلــی مســائل می توانــد در این موضوع 
دخیــل باشــد. بــه اعتقــاد مــن کادرفنــی 
یــد  بــه همــراه مســئولان باشــگاه با
فکرهای شــان را روی هــم بگذارنــد و 

پاســخ ایــن ســؤال را پیــدا کننــد. امــا 
چیــزی کــه بــه نظــر مــن می رســد و در 
بازی هــای اســتقلال دیــدم اینکــه در 
خــط حملــه ضعف هایــی وجــود دارد. 
بازیکنــی مثــل محبــی یک تنــه بــار خــط 
حملــه را بــه دوش می کشــد. ایــن اواخــر 
هــم ارســلان مطهــری توانســته دوبــاره 
شایســتگی هایش را ثابــت کنــد. اما این 
کافی نیســت. اســتقلال برای رسیدن به 
موفقیــت نیــاز دارد کــه خــوب گل بزنــد. 
شــاید اگر در بازی با مس رفسنجان یک 
مهاجم فرصت طلب در ترکیب استقلال 
بــود، ایــن مشــکل حــل می شــد و الان 
داشــتیم دربــاره صدرنشــینی اســتقلال 
صحبــت می کردیــم. در خــط میانــی هم 

بازیســازی دچــار مشــکل اســت.
 آیا همه تقصیرات متوجه ساپینتو 

است؟
نــه، هرگــز ایــن طــور نیســت. درســت 
اســت کــه یــک مربــی نقــش مهمــی در 
موفقیــت تیــم دارد امــا ابــزار هــم مهــم 

اســت. اســتقلال البتــه تیم خوبی اســت 
امــا شــما می بینیــد همچنان مشــکلاتی 
ماننــد بی پولــی و نداشــتن زمیــن تمرین 
مناســب در ایــن باشــگاه وجــود دارد. به 
هرحــال ایــن روی کار ســرمربی تیــم اثــر 
منفــی می گــذارد و او را گمــراه می کنــد.
البتــه ایــن اواخــر شــایعاتی هــم دربــاره 
برکنــاری او دهــان به دهان می شــود که 
قطعــاً روی عملکرد ســرمربی اســتقلال 

اثــرات مخربــی خواهد گذاشــت.
همیــن طور اســت. چرا نبایــد برای مربی 
یــک محیط آرام فراهم کنیم تا او براحتی 
کارش را ادامه دهد. برخی انگار دوســت 
دارند برای ساپینتو حاشیه درست کنند. 
او یــک مربــی حرفه ای اســت کــه تیمش 
هــم الان در جــدول جایگاه بســیار خوبی 
دارد. اینکــه بخواهیــم مربی تیمی که در 
رده دوم جــدول قــرار دارد را مــورد انتقاد 
قــرار دهیــم، عیــن بی انصافــی اســت. 
ســاپینتو در فصــل اول حضــورش در 
اســتقلال قــرار دارد و طبیعــی اســت کــه 

نمی شــود از او انتظــار معجــزه داشــت. 
مــا نبایــد از یــاد ببریــم کــه فصــل پیــش 
بعــد از چنــد ســال قهرمــان لیگ شــدیم. 
اینکــه بخواهیــم از همیــن حــالا با چنین 
جریان ســازی هایی کانــون تیم را تخریب 
کنیم قطعاً به نتیجه مطلوبی نمی رســیم 
و اســتقلال همیــن جایگاهــی کــه بــه 
دســت آورده را نیز از دســت خواهد داد. 
بــه نظــر من مدیــران و هواداران باشــگاه 
بایــد هوشــیار باشــند. مــا فاصلــه کمی با 
صدرنشین داریم و این یعنی قرارداشتن 
درموقعیــت قهرمانــی. بــدون شــک اگــر 
باهــوش عمــل کنیم، اســتقلال می تواند 

دوبــاره قهرمــان لیــگ برتر شــود.
 نقل وانتقالات نیم فصل هم مهم است.

بلــه، اگــر اســتقلال بتوانــد در نیم فصــل 
فعالیت نقل و انتقالاتی داشــته باشــد، قطعاً 
بایــد به دنبــال جــذب یــک مهاجــم گلــزن یــا 
یــک هافبــک طــراز اول باشــد. اســتقلال بــا 
کمــی تقویــت و جــذب بازیکنــان درجــه یــک 
شــانس بالایی برای قهرمانی خواهد داشت.

رضا حمیدی
روزنامه نگار

ساپیتو را آرام، آرام تضعیف می کنند؟

واکنش فرهاد، تأیید پیغام های پنهانی!
اســتقلال بعــد از شــروع دوبــاره لیــگ 
ســه بازی انجــام داده کــه ماحصل آن 
دریافــت 5 امتیــاز بــوده؛ شــاید اگر در 
هفتــه چهاردهــم پای بازی با تیم مس 
در میان نبود، می شــد نتایج به دست 
آمــده بعــد از تعطیــلات را توجیــه کــرد 
امــا تســاوی خانگــی مقابــل ایــن تیم و 
پیامد آن صدرنشــینی پرســپولیس به 
واسطه برد بزرگی که مقابل گل گهر به 
دســت آورد، تا حدی جایگاه سرمربی 
اســتقلال را سســت کــرده اســت. در 
ایــن میــان انــگار برخــی ارکان باشــگاه 
اســتقلال هــم بدشــان نمی آیــد کــه 
ســاپینتو آرام، آرام بــه ســمت درهــای 
خروجــی باشــگاه ســوق داده شــود و 
مربی دیگری جای او را بگیرد. سکوت 

باشــگاه اســتقلال در روزهایــی کــه 
شــایعات متعددی دربــاره آینده کاری 
مربــی پرتغالی با باشــگاه اســتقلال به 
گــوش می رســد نیــز نشــان از وجــود 
برخی تحرکات علیه سرمربی پرتغالی 
دارد و انــگار جریانــی در تــلاش اســت 
اســتقلال را بــه ســمت تغییــرات ببرد. 
نظیر این اتفاقات بارها در این باشگاه 
رخ داده و شــاهد بودیــم کــه بــه زغــم 
حمایت هــای ظاهــری از ســرمربی اما 
درنهایــت جابه جایی هــا روی نیمکــت 

انجام شــده اســت.
اکنــون نیــز اســتقلال در همان مســیر 
قرار دارد و این طور به نظر می رسد که 
با وجود انکارهای رســمی و غیررسمی 
و حتی صحبت هایی که برخی اعضای 

هیأت مدیره اســتقلال درباره اختلاف 
فتح اللــه زاده و ســاپینتو کرده اند، بروز 
تحولات در آینده دور از ذهن نیست.
به تازگی نیز نام فرهاد مجیدی مطرح 
شده است و تکذیب این مربی درباره 
موضــوع بازگشــت بــه اســتقلال نــه 
تنهــا شــایعه بازگشــت او به اســتقلال 
را از فضــای ایــن باشــگاه دور نکــرده، 
بلکــه به نوعــی این تکذیبیــه می تواند 
تأییــدی باشــد بــر برخــی پیغام هــا بــه 
ســرمربی اســتقلال برای بازگشــت به 

این باشــگاه.
حقیقــت ایــن اســت کــه مجیــدی در 
باشــگاه اماراتــی نیز جایــگاه مطمئنی 
نــدارد و نتایــج ضعیــف اخیــر ممکــن 
اســت او را بــه ســمت درهــای خروجی 

این باشــگاه ســوق دهد و بدون شــک 
برای فرهاد نیز جایی بهتر از اســتقلال 
را نمی تــوان متصور بــود. ضمن اینکه 
علــی فتح اللــه زاده نیــز بــدش نمی آید 
که خودش مسبب بازگرداندن فرهاد 
بــه اســتقلال باشــد و این بــار به عنوان 
مدیــر و مربــی بــا ایــن چهــره همکاری 
کنــد. البتــه نا گفتــه نماند کــه پذیرش 
ایــن موضــوع از ســوی مجیــدی نیــز 
محــل تردیــد اســت و روشــن نیســت 
که بعد از مصاحبه اخیر آجورلو درباره 
اینکــه روزی بــا مجیــدی بــه اســتقلال 
بازخواهد گشــت و ایــن تیم را قهرمان 
خواهــد کــرد، آیا دســت فرهــاد را برای 
همــکاری بــا دیگــر مدیــران ببنــدد یــا 

خیــر؟!

درست است که یک 
مربی نقش مهمی در 
موفقیت تیم دارد اما 

ابزار هم مهم است. 
استقلال البته تیم 

خوبی است اما شما 
می بینید همچنان 

مشکلاتی مانند 
بی پولی و نداشتن 

زمین تمرین مناسب 
در این باشگاه وجود 

دارد. به هرحال این 
روی کار سرمربی تیم 
اثر منفی می گذارد و 

او را گمراه می کند


